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Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

7/2023.  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült: 2023. szeptember 7-án 14.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

 

Ülés helye: Bánk Község Önkormányzata, 2653 Bánk, Hősök tere 11., Polgármesteri iroda 

 

Az ülés vezetője:    Torma Andrea polgármester 

 

Jelen vannak:     Torma Andrea  polgármester  

                                  Hákli Tibor  alpolgármester 

 Csizmár Gábor alpolgármester 

 Ivanics András  képviselő 

 Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

 Varga János tervező vendég – 3. napirend tárgyalása során 

  
 

Torma Andrea polgármester 

Köszöntöm a megjelent képviselőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 4 fő jelen van, így az ülés 

határozatképes és azt megnyitom.  

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Hákli Tibor alpolgármestert. 

 

A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyét 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tekintettel arra, hogy a 3 napirend tartalmazza a Mari néni háza felújítását, meghívtam Varga János tervezőt, hogy 

közvetlenül felé fel lehessen tenni a kérdéseket, illetve meg lehessen beszélni az épület felújítási terveit, javaslom, hogy 

a meghívott vendégre való tekintettel elsőként az Őt érintő 3. napirendet tárgyaljuk, majd aztán sorba a többit. 

 

A képviselő-testület - egyhangúan elfogadva - az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 

Napirend  

 

Tájékoztatás az elmúlt ülés óta történt eseményekről, a határozatok végrehajtásáról 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

3. Interreg Szlovákia-Magyarország Határmenti Együttműködés – A helyiörökség megőrzése pályázat 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

1. A közterület tisztántartásáról szóló önkormányzati rendelet módosítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

2. Élhető Településfejlesztés Bánk községben” tárgyú projekt keretében Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló 

kialakítása- közbeszerzési eljárás visszavonása, új eljárás indítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

4. Belterületbe vonás, és a 0121 út megosztása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

5. Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. évi fordulójához történő csatlakozás 

              Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

6. Települési Önkormányzatok Országos Szövetségébe történő belépés kezdeményezése 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

7. Közterületi fakivágási kéerlem 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 
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8. Bánk 953 hrsz-ú ingatlan megvétele iránti szóbeli megkeresés (szóbeli megbeszélés) 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 
9. Egyebek 

 

 

Napirend előtt 
 

Torma Andrea polgármester 

Megkaptátok a határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatót. Ezzel kapcsolatban van kérdés, észrevétel, hozzászólás? 

 

Hozzászólás, kérdés nem volt, a képviselő–testület 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta a napirend előtti 

tájékoztatást. 

 

 

 

3. Napirend Interreg Szlovákia-Magyarország Határmenti Együttműködés – Helyi örökség megőrzése 

pályázat 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Ahogy látjátok, itt van velünk Varga János tervező, hogy ismertesse az épületfelújítás műszaki tartalmát. Ha kérdés 

merül fel ezzel kapcsolatban, akkor közvetlenül Ő tud válaszolni, illetve meg tudjuk vele beszélni. A pályázatba a Mari 

néni házának felújításán kívül még nagyon sok minden benne van, főként soft fejlesztések, közösségi programok, tehát 

az épület üzemeltetésével kapcsolatos elképzelések, de most egyelőre csak az épület felújításáról beszéljünk.  

 

Varga János tervező 

Az épület felújítása építési engedélyköteles tevékenység lesz. Itt jegyezném meg, ha a testület legközelebb módosítja a 

rendezési tervet, akkor engem is hívjatok meg, szívesen adok néhány jótanácsot a rendezési tervet illetően. A patak 

partján szinte minden telek be van építve egészen a patakig. Új építmény építésénél azonban az építésügyi hatóság nem 

engedélyezi ezt, 6 méter védőtávolságot el kell hagyni, semmilyen építmény nem helyezhető el a védőtávolságon belül. 

A Mari néni házának melléképülete védőtávolságon belül van, így azt nem bonthatjuk el, mert ha elbontjuk, akkor 

ugyanoda nem építhetünk már vissza semmilyen épületet. Ami megvan, az megvan, de új nem épülhet, tehát az itt lévő 

melléképület ezért lesz felújítva, bontás és újraépítés helyett. Az oldalhatárnál is el kell hagyni három métert, meg 

hátulról, a patak felől hat métert. Ide terveztünk egy szaletlit, amire rátoltuk a kemencét A polgármester asszonynak 

jelezték az idősek, hogy van egy nagyon szép sparhelt meg egy üstház, amit be szeretnének ide tenni, ezért úgy terveztük 

a szaletlit, hogy a kemence mellé a sparhelt meg az üstház beférjen, tehát nem azért van eltolva, mert nem tudtuk volna 

berakni középre, hanem azért, hogy az üstház és a sparhelt beférjen. Így – ha a védőtávolságokat betartjuk - csak egy 40 

négyzetméteres szaletli fér el, de úgy lesz feltöltve földdel ez a terület, és úgy lesz kialakítva ez a viacoloros rész, hogy 

ha akartok, egy ideiglenes sátrat fel tudtok majd állítani. Tehát ha esetleg egy nagyobb létszámú rendezvényt tartotok itt, 

akkor ezt a fedett részt meg lehet toldani a sátorral. Ez egy régi parasztház, bontott cserép lesz a teteje, halványsárga 

színben, fa nyílászárók lesznek tölgyből, vagy dióból és hófehér lesz a fal. A nyílászárók újak lesznek rajta. 

Alpolgármester úr kérésére terveztünk ebbe a régi parasztházba egy kis vizesblokkot zuhanyzóval. A kis épületbe már 

nem fért bele a zuhanyzó, mert akkor az akadálymentes mosdót nem tudtuk volna kialakítani, akadálymentes mosdóra 

viszont szükség van. Tehát az akadálymentes mosdó lesz a melléképületben és bent a házban lesz egy kicsi zuhanyzó, 

wc, kézmosó, hogy a későbbiekben a bármilyen hasznosításra alkalmas legyen. Viacolor járdák vannak tervezve, 

minden össze van kötve, tehát mozgáskorlátozott kiskocsival is fel lehet menni. Hátra, a patak fölé terveztünk még egy 

hidat, ami stílusban ugyanolyan lesz, mint ami a Petényi úti parkolónál is van. Fém híd fa járólapokkal. Ide előre a 

szaletlihez pedig a Trenyík Bandi fog csinálni egy búbos kemencét. Röviden összefoglalva ez az épületfelújítás műszaki 

tartalma. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Milyen lesz a kerítés? 

 

Varga János tervező. 

Nagyon jó kérdés. Nem terveztünk kerítést. 

 

Torma Andrea polgármester 

A kerítés valóban fontos, akkor a kerítést is bele kell építeni a tervekben, és ki kell dolgozni arra is egy költségvetést. 
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Varga János tervező 

Rendben, akkor csinálunk egy harmadik költségvetést is. Készült egy az épület felújítására, egy az új épületre, és akkor 

lesz egy a kerítésre is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Tehát a pataktól 6 méteres védőtávolságot kell tartani? 

 

Torma Andrea polgármester 

Már meglévő épületek esetében nem, de új építmény építésénél 6 méteres védőtávolságot kell elhagyni a pataktól. 

 

Varga János tervező. 

Szerettük volna mi is a kialakult tendenciát követni, de sajnos a hatályos szabályozás értelmében ez nem lehetséges.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én összességében azt gondolom, hogy ez így nagyon jól hangzik. Nagyon jó lenne, ha kapnánk rá támogatást, mert 

akkor nem lenne a központban az a csúnyácska épület. 

 

Torma Andrea polgármester 

Légy szíves Jani, csináljatok holnapra a kerítésre vonatkozóan egy költségvetést, mert nagyon szorít az idő. 

 

Varga János tervező 

Mivel ez egy parasztház, és a költséggel is takarékoskodni kell, azt javaslom, hogy zöld hálós kerítés legyen, olyan, amit 

most mindenhol használnak. Vagy milyen kerítést javasoltok? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nincs megkötve, hogy milyen kerítés lehet? 

 

Varga János tervező 

Nincs, mert nem áll műemléki védelem alatt az épület, így azt csinálunk, amit mi akarunk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A parkoló felé nekünk kell a kerítést megcsinálni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Az Oswald Apartmanház felé már megcsináltuk közösen a kerítést, de a másik három oldalt is le kell keríteni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem tudom, hogy a ház elé érdemes-e kerítést tenni. 

 

Ivanics András képviselő  

Szerintem oda is kellene. 

 

Varga János tervező 

Ha ide előre teszünk egy kerítést, arra kell tenni valamilyen kaput. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ideiglenes kerítés van, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Elől nincs semmi.  

 

Varga János tervező 

A ház fala a kerítés. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Volt ott valami kiskapu, egy oszlop tartotta. 

 

Varga János tervező 

Az vissza lesz rakva. Oda kell két pillér, meg egy kis kerítés. 
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Torma Andrea polgármester 

És egy nagykapu, hogy be tudjunk menni autóval. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, oda kell egy nagykapu, meg hátra, patak felé egy kicsi. 

 

Torma Andrea polgármester 

Hátra mehet szerintem az a hálós kerítés, amit mondott a Jani, csak előre ne. 

 

Varga János tervező 

Horganyzott zöld színű drótkerítés. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Valami szürkés jobb lenne. 

 

Ivanics András képviselő  

Pont megfelelő szerintem. 

 

Varga János tervező 

A patak felé szerintem pont jó. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szerintem mindegy, hogy milyen a patak felőli kerítés. 

 

Varga János tervező 

Most ide tökéletesen megfelel. Ha itt a parkolónál van egy zöld kerítés, az szerintem teljesen jó. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

120-as vashálóban maradjunk. 

 

Varga János tervező 

Jelen pillanatban vadháló van, annál bármi szebb lesz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Itt a nagykapu a lényeg, annak kell normálisan kinéznie. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, az utcafront felőli szakasz fontos. 

 

Ivanics András képviselő  

Legyen rendes téglából épített alapja. 

 

Varga János tervező 

Olyan lesz, mint amilyet most csináltunk a Tájháznál hátul: beton oszlopok, egy sor zsalukő szépen berakva és 

lekötnénk az alját, hogy ne menjen be. 

 

Torma Andrea polgármester 

Régen a házaknál ilyen volt, nem?  

 

Varga János tervező 

Igen. Rendben, legyen akkor a fonatos drótháló. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az utcafronti részre találjunk ki valami szép kerítést. 

 

Varga János tervező 

Lehetnek oszlopok, fa tulipános motívumokkal. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ne fém legyen inkább? Ne kelljen már kétévente festegetni. A fa hamar tönkremegy. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Legyen akkor valamilyen fa hatású fém kerítés. 

 

Ivanics András képviselő  

És ilyen vízszintes osztású lemezkerítés nem lenne jó? 

 

Torma Andrea polgármester 

Olya legyen, ami ennek az építési stílusnak megfelel. 

 

Varga János tervező 

Nincs itt olyan, aki tudna fonni kerítést? Olyan fonott kerítés lehetne itt is, mint amilyen a Tájház kerítése. 

 

Torma Andrea polgármester 

Biztos van olyan, aki meg tudja fonni, csak léc nincs. Mondjuk a főúton, a Cserépyéknek ilyen kerítésük van, valaki 

megcsinálta nekik. Én azt mondom, hogy engedjük el a fát és próbáljunk meg fémben gondolkodni.  

 

Varga János tervező 

Régen a legszegényebb emberek laktak parasztházban, és csak nagyon szerény kerítésük volt. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor mi a Te javaslatod? 

 

Varga János tervező 

Csinálunk öt darab zsalukő oszlopot előre és befestjük fehérre. Kettő vagy három kis köz fog maradni, ha más nem, 

akkor húzzunk zöld hálót az oszlopok közé.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De oda kocsival be kell tudni állni! 

 

Varga János tervező 

Persze, kis- és nagykapu is lesz. Én azt mondom, hogy deszkakerítés legyen. Régen is olyanok voltak és minden 

ötödikbe bele volt vágva egy szívecske vagy egy tulipán motívum. 

 

Torma Andrea polgármester 

Bánkon nem voltak ilyen motívumokkal díszített kerítések, legalábbis én nem tudok róla, nem láttam olyan régi 

fényképeket, hogy tulipános vagy szivecskés kerítés lett volna bárhol is. De a deszkakerítés jó ötlet szerintem, én el 

tudom fogadni. 

 

Varga János tervező 

Rendben, akkor deszkakerítés lesz függőleges osztással. 

 

Torma Andrea polgármester 

Egyetértetek, jó lesz a deszkakerítés? Az utcafront felől deszkakerítés, hátul meg az a fonott drótháló. 

 

Varga János tervező 

Zöld drótháló, betonoszlopok, és az ötven évig ellesz. 

 

Torma Andrea polgármester 

Van esetleg még kérdés, hozzászólás, javaslat? Ha nincs, akkor az építés műszaki tartalmat átbeszéltük. Jani, légy szíves 

készíts holnapra egy költségvetést a kerítésről. 

 

Varga János tervező elköszönt és elhagyta az üléstermet. 

 

Torma Andrea polgármester 

A műszaki tartalmat átbeszéltük, most ismertetném a pályázat többi részét, tehát, hogy miket tartamaz még a 

költségvetés. Megpróbálok csak a mi részünkről beszélni, mert ugye tudjátok, ezt már a múltkori ülésen elmondtam, 

hogy ebben a pályázatban szerepel a szlovák partner részéről egy régi kávézó felújítása és hasznosítása, a tolmácsi 

kastély belső felújítása, részünkről pedig a Mari néni háza felújítása és tevékenységgel való megtöltése. A projekt 

keretében az építési felújításon kívül egy innovatív fejlesztést is meg kell valósítani, és a helyi értékek megőrzése a cél. 

A projekt költségein belül a legfontosabb az építési költség, a felújításról az előbb beszéltünk. Következő tétel az 

örökséghasznosítási terv készítése. A hasznosítási terv készítésének célja az épület hasznosításával kapcsolatos jó 
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gyakorlatok összegyűjtése, bemutatása, az érdekelt felekkel történő megbeszélése, a hasznosításba bevonható örökségi 

elemek azonosítása, és stratégia készítése az örökség megóvására, gyűjtésére, közzétételére és hasznosítására. Ezzel 

összefüggésben 3 találkozó kerülne megrendezésre, amely a helyiek, a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat és a szlovák 

kisebbség tagjai, hagyományőrzők, más külső szakemberek a hasznosítás ügyében tanácskozhatnak. Az első találkozó 

célja a hasznosításba bevonható, de fel még nem tárt örökségi elemek azonosítása, a második célja az épület 

hasznosításának megtervezése, a harmadik találkozó során pedig készülne egy megállapodás a résztvevő felek körében a 

hasznosításra vonatkozóan. Tehát a pályázat keretében kerül kidolgozásra a felújított épület konkrét hasznosítása.  A 

következő költségtétel az üzleti modell elkészítése, melynek kidolgozása során a potenciális felhasználók és a 

lehetőségek közelítése történik meg. Egy ötszáz fős kérdőívezés során vizsgáljuk meg a pontos kulturális igényeket, 

amik segíthetnek az épület hasznosításával kapcsolatban. Egy biztos elem van már, ezek a workshop-ok, amelyek pontos 

leírása, ütemterve a szükséges információk összegyűjtése és az animátorok felkészítése is ebben a tevékenységben 

valósul meg. Tehát ez azt jelenti, hogy a pályázat megvalósulása során fog minden részlet kidolgozásra kerülni. Ennek 

során négy próba-workshopra kerül sor, alkalmanként legalább 12 fő részvételével. A pályázat tehát tartalmazza ennek 

költségeit is. A projekt következő költségeleme az örökségi kutatás. Ennek első részfeladata a hangoskönyvek, podcast-

ek, túravezetők módszertanának kidolgozása három nyelven, magyarul, szlovákul, és angolul, amelyhez tapasztalt 

tartalomgyártó bevonása is szükséges, az anyag pedig abban segít, hogy lefektesse a történelmi hanganyagok 

elkészítésének alapjait, technikai és természettudományi értelemben, ezzel pedig lehetővé tegye a későbbi, további 

anyagok elkészítését. Tehát a hanganyagok tartalmának összeállítása, a gyűjtőmunka, és az előkészítés tartozik ide. 

Ehhez kapcsolódóan a második részfeladat, húsz darab, átlagosan húsz perces, három nyelvű hanganyag elkészítése, 

Bánk és a környéke történelméről, elsősorban helyszínekre fókuszálva, ugyanis a cél az, hogy ezeket a hanganyagokat 

ittlétük alatt, akár túrázás közben hallgathassák a vendégek. Következő költségtétel: videó készítése kettő kiválasztott 

örökségi elemről, akár étel, akár személy vagy épület kapcsán. Kiegészítő elemként bekerült a pályázat tartalmába a 

helyi értéktár bővítése, rendszerezése. Előzetesen összegyűjtésre kerülne az az ötven örökségi elem, ugyanúgy akár 

személy, épület, hagyomány, esemény, természeti képződmény, és nem csak Bánk területéről, ami jellegzetes és ezekből 

kiválaszthatóak a hanganyagok témái, illetve egyes plusz hagyományok örökíthetők meg és tehetők közzé, akár olyanok 

is, amelyek az értéktárban nem szerepelnek, valamint az értéktár is bővíthető ezekkel. Ezeken kívül még a külső 

szakértőre is van tervezve költség.  

 

Ivanics András képviselő  

Nagyobb munka, mint az építkezés. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, csak muszáj, hogy ilyeneket tartalmazzon a pályázat, mert a helyi érték megőrzése ennek a pályázatnak a célja, 

ezért az a legfontosabb elem, hogy a helyi értékvédelmet meg kell valósítania a pályázatnak. A költségvetés 

nagyságrendileg úgy áll össze, hogy a Petőfi utca 27. ingatlan felújítása bruttó hetvenmillió forint, amelynek összege 

emelkedni fog a kerítés költségével, kb. 4-5 millió forinttal. A műszaki tervezésre megközelítőleg 2 millió Ft, 

örökséghasznosítási tervre és a három szakmai találkozóra megközelítőleg 1,2 millió van kalkulálva, örökségi kutatásra 

(ide tartozik a hanganyaghoz szükséges kutatás, tartalom összeállítás, hanganyagok elkészítése, értéktárba felvehető 

elemek kutatása, értéktár bővítése, és a videók elkészítése) megközelítőleg 14,6 millió Ft, az üzleti modell kidolgozására 

és a próba-workshopokra megközelítőleg 5 millió Ft. Ehhez jönnek még az általános költségek, vagyis a projekt 

menedzsment, személyi jellegű ráfordítások, projekt menedzsmenthez kapcsolódó útiköltség, kiküldetés költség, 

szakértői költség, szakértői szolgáltatói díj és előkészítési költség általány. Ez viszonylag sok, 25 millió forint, de ezek 

átalány jellegű költségek, tehát ha ebben tudunk spórolni, akkor tudunk belőle átcsoportosítani másra. Az általány 

költségeket megkapjuk az adott feladatra, és abból kell megvalósítani. Remélhetőleg az átalányköltségként megkapott 

összegből ki tudjuk hozni az adott tevékenységet, és ha spórolunk, az átcsoportosítható másra. Tehát összefoglalva így 

néz ki a költségvetés és a projekttartalom. A pályázathoz 5 % önerőt kell biztosítanunk, ami az összes költség, azaz 

megközelítőleg 122 millió forint alapján számolva nagyságrendileg 6 millió forint.  Ennél a pályázatnál – ahogy a 

határozati javaslatban is van - mindent euróban kell számolni, a költségek is euróban kerülnek megadásra, tehát most 

csak a jelenlegi árfolyammal számolt összegeket tudom mondani. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez bruttó összeg? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Nagyjából 6 millió forint önerővel kell kalkulálnunk. Mivel a pályázat euróban számolódik, a megvalósítás során 

lehet árfolyam nyereség is, vagy veszteség is. Ez ugyanúgy működik, mint a múltkori Interreg-es pályázatnál. A 

költségek is Euroban vannak megadva és az elszámolás is Euroban történik. A testületi határozatban arról kell 

döntenünk, hogy pályázunk és vállaljuk az 5 %-os önerő biztosítását. Tulajdonképpen testületi döntés sem kell a 

pályázat benyújtásához, csak egy nyilatkozatot kérnek az önkormányzat részéről, hogy az önerőt vállaljuk és ezt a 

pályázatot szeretnénk megvalósítani. Több nyilatkozat is van, amit a pályázat beadásához alá kell írni, de anélkül nem 

szeretnék semmilyen nyilatkozatot és vállalást aláírni, hogy erről közösen ne döntsünk. Én egyébként azt mondom, hogy 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  7/2023. (IX.7.) jegyzőkönyv 

 7 

ha 6 millió forint önerőért lesz egy felújított ingatlanunk, akkor már jól jártunk. Az általány költségeket az első 

elszámolásnál megkapjuk és valamennyi előleget is kapunk, ha jól emlékszem kb. 50 %-ot. A többi összeget a korábbi 

Interreg-es pályázatból kiindulva, meg lehetett igényelni az államtól és az állam megelőlegezte a támogatást, és ahogy 

elszámoltunk a pályázattal és megkaptunk a támogatást, úgy fizetjük vissza az államnak a megelőlegezett összeget. Azt 

nem tudták megmondani, hogy ez most is így lesz-e, de reméljük, hogy igen, mert ekkora összeget az önkormányzatok 

nem tudnak megelőlegezni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én azt gondolom, amit Te is mondtál, hogy 5 %-os önerővel nem lesz sűrűn ilyen pályázat. Én azt mondom, hogy 

csináljuk, azért is vettük meg anno az épületet, hogy közösségi célra használjuk. Most ott van a falu közepén az a romos 

épület, ami a falu szégyene. 6 millió forintot megér, hogy rendbe legyen téve. 

 

Torma Andrea polgármester 

A pályázatírónk Kiss Balázs, Tolna vármegyei, (sajnos a közelben nem találtam a pályázati szándékunk mellett 

elkötlezett pályázatírót) több nemzetközi pályázatban dolgozott, egy ismerős ajánlásával akadtam rá. A megbízási díja a 

pályázati költségvetésünk 1%-a, ami akkor illeti meg, ha a pályázat sikeres, vagyis a pályázatunk pozitív elbírálásban 

részesül és támogatást kapunk, vagyis sikerdíjas. A pályázatírói díj elszámolható a pályázatban. Szeretném, ha a 

képviselő-testület felhatalmazást adna a pályázatírói szerződés aláírására.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

Bánk Község Önkormányzata pályázatot nyújtson be az Interreg VI-A Magyarország-Szlovákia Programpályázati 

felhívásra, 2.4.1. A helyi örökség megőrzése intézkedésre, a „Supporting the recreation, rehabilitation of local history 

and visitors in the Nógrád-Hont crossborder region focusing on water” projektcél megvalósítása érdekében és a pályázati 

projekt megvalósításához szükséges 13.780,64 EUR összeget az önkormányzat költségvetésében önerőként biztosítsuk, 

kérem, kézfeltartással szavazzon!!  

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, tartózkodás, ellenszavazat nélkül elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

83/2023. (IX.7.) képviselő-testületi határozat 
 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy pályázatot kíván 

benyújtani az az Interreg VI-A Magyarország-Szlovákia Programpályázati felhívásra, 2.4.1. 

A helyi örökség megőrzése intézkedésre, a „Supporting the recreation, rehabilitation of local 

history and visitors in the Nógrád-Hont crossborder region focusing on water” projektcél 

megvalósítása érdekében. 

A képviselő-testület a pályázati projekt tartalmi elemeiként a következőket jelöli meg: 

• 2653 Bánk, Petőfi út 27. szám alatti, 168 helyrajzi számú ingatlan (Mari néni háza) 

felújítása; 

• Örökséghasznosítási terv készítése: az épület hasznosításával kapcsolatos jó 

gyakorlatok összegyűjtése, bemutatása, az érdekelt felekkel történő megbeszélése, 

hasznosításba bevonható örökségi elemek azonosítása, terv készítése az örökség 

megőrzésére, gyűjtésére, közzétételére és hasznosítására; 

• 3 db stakeholder találkozók megszervezése a helyiek, a Bánki Szlovák Nemzetiségi 

Önkormányzat és a szlovák nemzetiség tagjai, hagyományőrzők, más külső 

szakemberek bevonásával; 

• Örökségi kutatás: hangoskönyvek/podcastok/túravezetők módszertanának 

kidolgozása (három nyelven: HU, SK, ENG); 4 db átlagosan 5 perces háromnyelvű 

hanganyag elkészítése Bánk és a környék történelméről; örökségi elemek 

összegyűjtése, az értéktár bővítése; 2 kiválasztott örökségi elem kapcsán videó 

készítése; 

• Hasznosítási terv kidolgozása: az üzemeltetés pénzügyi és személyi hátterének 

kidolgozása, a gyűjtemény kialakítása, foglalkozások, workshopok élő 

történelemórák kidolgozása és megvalósítása, 4 próba workshop megtartása legalább 

12 fő/alkalom részvételével, visszajelzések gyűjtése. 

 

Bánk Község Önkormányzata pályázati projektrészének teljes költségvetése: 275 612,53 

EUR. 
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A képviselő-testület kinyilvánítja, hogy a pályázati projekt megvalósításához szükséges 5 

%-os önerő, azaz 13.780,64 EUR összeg Bánk Község Önkormányzatának 2023. évi 

költségvetésében elkülönítésre kerül, és a képviselő-testület kinyilvánítja, hogy ezt az 

összeget a pályázat megvalósításához önerőként biztosítja. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy Kiss Balázs egyéni vállalkozóval a 

HUSK-2302 azonosítójú a, helyi érték megőrzése pályázati felhívásra beadandó pályázat 

elkészítésével és benyújtásával szükséges feladatok ellátására vonatkozó szerződést 

megkösse, azzal a tartalommal, hogy a Megbízottat a pályázat partneri költségvetésének 

bruttó 1%-a illeti meg, amennyiben a pályázat bírálata pozitív, azaz a pályázat támogatást 

kap. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázati anyag előkészítése, 

összeállítása, valamint a pályázat határidőben történő benyújtása érdekében a szükséges 

intézkedések és jognyilatkozatok megtételére és aláírására. 

 

Határidő: 2023.09.15. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

 

1. Napirend A közterületek tisztántartásáról szóló önkormányzati rendelet módosítása 

 

 
Torma Andrea polgármester 

A közterületek tisztántartásáról szóló önkormányzati rendelet módosításával, valamint az előterjesztéssel kapcsolatban 

van-e észrevétel, vélemény, kérdés? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért a közterületek 

tisztántartásáról szóló 10/2010.(XII.21.) önkormányzati rendelet előterjesztett módosításával, és elfogadja az erről szóló 

rendelet tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

12/2023. (IX.7.) önkormányzati rendelete 

 

a közterületek tisztántartásáról szóló önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

 

2. Napirend „Élhető Településfejlesztés Bánk községben” tárgyú projekt keretében „Járda, 

gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása” közbeszerzési eljárás visszavonása, új eljárás 

indítása 

 

 
Torma Andrea polgármester 

A járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítására vonatkozóan a korábbi ülésen döntöttünk a közbeszerzés eljárás 

megindításáról, ami alapján kiírásra került a közbeszerzési felhívás, és holnapig lehet benyújtani az ajánlatokat. A 

legutóbbi információm szerint nyolc érdeklődő volt. Ez nem azt jelenti, hogy mindből lesz ajánlat, mert általában nincs 

annyi ajánlat, mint érdeklődő. Ezek közül az egyik cég benyújtott egy tizennégy kérdésből álló kiegészítő tájékoztatás 

iránti kérelmet. A kérdések többsége nem lényegi dolgot érint, többnyire apróságok, részletkérdések. Egy viszont fontos, 

kimaradt néhány tétel a költségvetésből, a járda csapadékvíz elvezetéséhez kapcsolódó tételekről van szó. Ez egy jogos 

felvetés, ami azt jelenti, hogy módosítanunk kell a költségvetést. Mivel nem teljeskörű a kiírt költségvetés, ezért a 

tervező és a közbeszerző is azt javasolja, hogy vonjuk vissza a közbeszerzési felhívást, majd a módosítás után, és a 

feltett kérdésekkel való kiegészítés után újra írjuk ki. A tervezővel már egyeztettünk a felmerült kérdések tekintetében. 
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Olyan kérdések merültek fel például, hogy milyen hulladékgyűjtők legyenek, vagy például nem találtak egy tervrészt, 

ami egyébként fel van töltve. Ha visszavonjuk a közbeszerzést, akkor azt javasolták, hogy szerezzünk be új 

közműhozzájárulásokat is. A járda tervhez a közmű szolgáltatók hozzájárultak 2021-ben, amikor a tervek készültek. Az 

igaz, hogy ezeknek a közműnyilatkozatoknak nincs lejárati idejük, a tervező szerint elfogadhatók, de ha már 

visszavonjuk a közbeszerzést és tolódnak a határidők, akkor azt javasolta, hogy inkább megkéri még egyszer ezeket a 

nyilatkozatokat is. Ez abból a szempontból is jó lehet, hogy ki tudjak, hogy az Államkincstár az elszámolásnál kiket fog 

kérni. Tehát friss közműnyilatkozatokat szerzünk be, így rendelkezni fogunk mostani közmű nyilatkozatokkal. Ezen 

kívül észrevettük, hogy a közútkezelői hozzájárulás érvényessége is lejárt, így azt is megkérjük újra. A kiegészítő 

tájékoztatás kérésben szereplő kérdéseket pedig beépítjük a műszaki tartalomba. A tervezői költségvetés módosult, az 

átdolgozás és a hiányzó tételek beépítése után 174.723.521 Ft-ról 180.533.521 Ft-ra változott a tervezői költségvetés, 

tehát nagyjából 5,8 millió forint körüli összeggel nőtt meg a költségvetés, vagyis a közbeszerzés becsült értéke. A 

költségvetésbe a következő négy új tétel került be: vízelvezető cső építése, öntött vas ülepítős víznyelő, oldal beömlős 

öntöttvas ülepítő víznyelő, 2 db előregyártott mászható akna. Ezek maradtak ki a költségvetésből, amikor a tervező 

összefésülte a különböző munkarészek költségvetéseit. Ti is tudjátok, hogy három terv készült: külön a járdára és 

gyalogátkelőhelyre, külön a csapadékvíz elvezetésre és külön a közvilágításra. A járdát tervező, Espár Zsolt dolgozta 

össze a három különböző költségvetést és ezek a tételek valahogy kimaradtak az összesítésből. Emiatt javasolt 

visszavonni a már megindított közbeszerzési eljárást. Tehát most hoznánk egy döntést arról, hogy visszavonjuk az 

augusztusban kiírt a közbeszerzési eljárást. Ha ma erről döntünk, akkor a testület döntését elküldöm a közbeszerzősnek 

és még ma visszavonásra kerül a kiírás, mivel az eljárás az ajánlattételi határidőig vonható vissza, az pedig holnap lenne. 

A közbeszerző már kidolgozta az új eljárás dokumentumait, ezeket meg is kaptátok. Az új dokumentumokban a műszaki 

alkalmassági követelménybe három új követelmény is beépítésre került, mivel a kiírt közbeszerzésre már az első nap 

nyolc érdeklődő volt, és nem szeretnénk, ha valamilyen komolytalan cég nyújtana be olyan olcsó, a piaci áraktól 

alacsonyabb ajánlatot csak azért, hogy megnyerje, majd a beruházás során derülnének ki a hiányosságok, gyenge 

minőségben, tehát esetleg csak problémánk lenne belőle. Állítólag most az a tendencia, hogy országos szinten kevés az 

építési beruházás és ismeretlen, messziről jött cégek is nyújtanak be ajánlatot, főleg az ilyen nagy munkákra, csak hogy 

legyen munkájuk, még ha nincs is benne kellő tapasztalatuk vagy hozzáértésük. Ezért úgy gondoltuk, hogy kicsit 

szigorítanunk a műszaki követelményeket, ami azt biztosítja, hogy lehetőség szerint csak hozzáértő, kompetens 

kivitelező cégnek legyen lehetősége érvényes ajánlatot adni, tehát aki valóban meg is tudja jól csinálni a beruházást és 

ne legyen utána bajunk. Egyezettünk szakemberekkel, és az eddigi feltételek mellé, vagyis, hogy az ajánlattevőnek 1290 

m2 járda térburkolásról kell referenciával rendelkeznie, kikötöttük, hogy gyalogosátkelőhely kivitelezésre vonatkozó 

referenciával is rendelkeznie kell. A gyalogosátkelőhely kialakítása engedélyköteles, a járda építése viszont csak 

bejelentésköteles. Az új felhívásban előírtuk továbbá, hogy az ajánlattevőnek a közlekedési építményekre vonatkozó 

felelős műszaki vezető mellett (ami a mostani kiírásban is szerepel) vízgazdálkodási építményekre vonatkozóan felelős 

műszaki vezetőt is kell alkalmaznia a csapadékvíz elvezetés építése miatt, valamint építmény villamossági szakterületre 

vonatkozó felelős műszaki vezetővel is kell rendelkeznie, ezt pedig a közvilágítás kiépítése miatt. Vagyis összefoglalva, 

az ajánlattevőnek mindhárom releváns szakterület vonatkozásában kell rendelkeznie felelős műszaki vezetővel, mert 

akkor feltételezhető, hogy ez egy komoly cég, megfelelő szakismerettel. Ennyi módosítást tartalmaz a most előterjesztett 

felhívás, minden más változatlan.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A szigorítás csak olyan mértékű, hogy azért lesz olyan cég, amelyik meg is tud ennek felelni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy gondoljuk, hogy igen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Így, hogy a költségvetés több lett, mi változik? 

 

Torma Andrea polgármester 

Érdemben most nem változik semmi, mert eddig sem volt meg a teljes fedezet a beruházás tervezői költségbecslés 

szerinti összegéhez. A pályázat benyújtásakor érvényes tervezői költségvetés alapján 161 millió forint támogatást 

nyertünk erre a projektre. A pályázat benyújtása óta eltelt közel 1,5 év. A közbeszerzéshez elkészített tervezői 

költségvetés 174 millió forint volt, a kimaradt tételek beépítése után pedig 180 millió forint lett. Ez a becsült érték, de a 

meghatározó az lesz, hogy milyen összegű ajánlat lesz a nyertes ajánlat. A becsült érték alapján így is – úgy is – elvileg 

– kevés a rendelkezésre álló pályázati pénz, tehát hozzá kell majd tenni, vagyis, ha a nyertes ajánlat meghaladja a 161 

millió forintot, akkor plusz támogatást kell igényelnünk. Az tény, hogy több a költségvetési tétel, akkor ennyivel az 

ajánlatok is magasabb összegűek lesznek, de ez jobb, hogy most derült ki, mintha a beruházás során derült volna ki, és 

azt mondja a kivitelező, hogy ez nincs benne a költségvetésben, nem csinálja meg. A beérkezett ajánlatoktól függ majd, 

hogy mennyi plusz támogatást kell kérnünk. Ha netán lesz olyan ajánlat, ami nem haladja meg a 161 milliót, akkor nem 

kell pótigényt benyújtanunk, mert akkor a pályázati támogatás összege fedezi a beruházás költségét. Épp ezért feltételes 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  7/2023. (IX.7.) jegyzőkönyv 

 10 

közbeszerzést írunk ki, mert ez a feltétel, hogy ha magasabb árajánlat érkezik be, mint a rendelkezésre álló forrás, akkor 

plusz támogatást igénylünk és csak akkor kötünk szerződést, ha megkapjuk a szükséges plusz támogatást. 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha így jó lesz, akkor csináljuk így, mert akkor ez így most nem kerek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Így van, ez most jelenleg nem kerek. A fő ok az, hogy a költségvetésbe bele kellett nyúlni, illetve van itt tizennégy 

kérdés. Ha nem vonnánk vissza az eljárást, csak kiadnánk a kérdésekre a választ, akkor is meg kellene hosszabbítani az 

ajánlattételi határidőt, hogy az ajánlattevőknek az új információk birtokában legyen kellő idejük összeállítani az 

ajánlatot. Ha visszavonjuk a korábban megindított közbeszerzési eljárást és megkérjük az új közműnyilatkozatokat és 

közútkezelői nyilatkozatot, akkor ugyan több időt veszítünk, de pontosabb és jobb a kiírt eljárásunk, nem lesz benne 

hiba . 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Inkább legyen meg minden, minthogy hiányos legyen. Húsz évet vártunk a Petőfi úti járda megvalósítására, ez a két-

három hét már nem számít. 

 

Torma Andrea polgármester 

A kivitelezés valószínűleg már csak a jövő évben kezdődik, főleg, ha plusz támogatást kell igényelnünk, mert akkor 

azzal is elmegy még három-négy hónap. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 

hogy a „TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” 

pályázatból finanszírozni kívánt „Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása” érdekében Bánk Község 

Önkormányzata, mint Ajánlatkérő által 2023.08.30-án megindított nyílt közbeszerzési eljárást – a műszaki tartalom 

részletesebb kidolgozása, valamint a közmű nyilatkozatok újbóli beszerzése érdekében – visszavonjuk, és aki elfogadja 

az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

84/2023. (IX.7.) képviselő-testületi határozat 
 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy „TOP_PLUSZ-1.2.1-

21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” 

pályázatból finanszírozni kívánt „Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása” 

érdekében Bánk Község Önkormányzata, mint Ajánlatkérő által a közbeszerzésekről szóló 

2015. évi CXLIII. törvény (a továbbiakban: Kbt.) 112. § (1) bekezdés b) pont szerint 

2023.08.30-án megindított nyílt közbeszerzési eljárást – a műszaki tartalom részletesebb 

kidolgozása, valamint a közmű nyilatkozatok újbóli beszerzése érdekében – visszavonja. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Kbt. 112. § (1) bekezdés b) pont 

szerint 2023.08.30-án megindított nyílt közbeszerzési eljárás visszavonása érdekében a 

szükséges jognyilatkozatokat és intézkedéseket megtegye. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza Dr. Sándor Ügyvédi Irodát, hogy a Kbt. 112. § (1) 

bekezdés b) pont szerint a „Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása” érdekében 

2023.08.30-án indított nyílt közbeszerzési eljárást visszavonja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

Torma Andrea polgármester 

A másik határozati javaslat arról szól, hogy 180,5 millió forint becsült értékkel és a módosított feltételek szerint kiírjuk 

az új közbeszerzést, továbbá a testület felhatalmaz engem, hogy a kiegészítő kérdésekhez szükséges döntéseket 

leegyeztessem a tervezővel és ebben döntést hozzak, például, hogy milyen hulladéktároló legyen, természetesen 

igyekszünk a meglévőkhöz igazodni, vagy hogy például a kialakítandó buszváró esetében a központi parkoló melletti 

buszmegálló stílusához igazodjunk, az egységes településkép érdekében. Tehát felhatalmaztok a határozatban, hogy 
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ezeket a részletkérdéseket leegyeztessem, valamint döntünk az új eljárás megindításáról. Van-e további kérdés, 

hozzászólás, vélemény? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” pályázatból 

finanszírozni kívánt „Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása” érdekében az előterjesztett, módosított 

ajánlattételi felhívást és dokumentációt jóváhagyjuk és a módosított ajánlattételi felhívás és dokumentáció szerint – a 

pontosított műszaki tartalom és friss közmű-nyilatkozatok beérkezését követően - ismételten megindítsuk a 

közbeszerzési eljárást, és aki elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

85/2023. (IX.7.) képviselő-testületi határozat 
 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy „TOP_PLUSZ-1.2.1-

21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” 

pályázatból finanszírozni kívánt „Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása” 

érdekében Bánk Község Önkormányzata, mint Ajánlatkérő, az előterjesztett, módosított 

ajánlattételi felhívását és dokumentációt jóváhagyja, és a módosított ajánlattételi felhívás és 

dokumentáció szerint a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvény (a továbbiakban: 

Kbt.) 112. § (1) bekezdés b) pont szerinti közbeszerzési eljárást – a pontosított műszaki 

tartalom és friss közmű-nyilatkozatok beérkezését követően - ismételten megindítja. 

  

Tárgyi építési beruházás becsült értéke a 322/2015. (X. 30.) Korm. rendelet 13. § (1) bek. 

rendelkezésének mindenben megfelelő, árazott tervezői költségvetés (költségbecslés) 

alapján mindösszesen nettó 180.533.521 Ft. 

A becsült érték meghatározásának módja: tervezői költségbecslés. 

A szerződés teljesítésére rendelkezésre álló fedezet: 

„TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk 

községben” pályázat keretében „Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása” építési 

beruházásra nettó 161.004.934 Ft összköltség. 

A támogatás intenzitása 100 % 

A becsült értékhez igazodó anyagi fedezet teljes összege nem áll rendelkezésére, ezért Bánk 

Község Önkormányzata feltételes közbeszerzési eljárást indít: a szerződéskötés az 

esetlegesen szükséges többlettámogatás megítéléséhez kötött. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a műszaki tartalom pontosítása és 

véglegesítése érdekében egyeztessen a tervezővel, a szükséges döntéseket és intézkedéseket 

az önkormányzat nevében meghozza és megtegye, a véglegesített műszaki tartalommal 

történő, a Kbt. 112. § (1) bekezdés b) pont szerinti nyílt közbeszerzési eljárás megindítása 

érdekében a szükséges jognyilatkozat megtegye, és gondoskodjon az új közbeszerzési 

eljárás megindításáról. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza Dr. Sándor Ügyvédi Irodát, hogy a módosított 

ajánlattételi felhívás és dokumentáció szerint folytassa le a Kbt. 112. § (1) bekezdés b) pont 

szerinti nyílt közbeszerzési eljárást. 

 

Határidő: azonnal, a közbeszerzési eljárás jogerős lezárásáig 

Felelős: polgármester 

 

 

 

4. Napirend  Belterületbe vonás, és a 0121 út megosztása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

Belterületbe kell vonnunk azokat a külterületi ingatlanokat, ahol szeretnénk a szennyvízcsatorna beruházást 

megvalósítani, mivel a pályázat szerint csatornahálózat csak belterületi ingatlanokon építhető ki. Az érintett ingatlanok 

benne vannak a pályázatban, úgyhogy ha belterületbe vonjuk őket, akkor megvalósítható a csatornázás. Ez érinti 
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egyrészt a tábort, és ezzel a sportöltözőt is. A sportöltözőhöz való beállás valószínűleg nem lehet része a pályázatnak, de 

ha már ott elmegy a vezeték a táborhoz, úgy gondolom, saját erőből megoldható lesz a rákötés. A lényeg, hogy 

kiépítésre kerüljön ott is a szennyvízvezeték. A tábornál viszont megcsinálják a beállást, mert az benne van a 

pályázatban. Ezen kívül belterületbe kell vonni a három Petényi úti ingatlant, valamint a Vasút utcai ingatlanokat is. Ha 

ezt megoldjuk, akkor oda is kiépítésre kerül a pályázat keretében a szennyvízhálózat. A tábor és a sportpálya között lévő 

földút megosztása pedig azért szükséges, mert nem lehet az egész utat belterületbe vonni. Meg kell osztani az utat, addig 

a határig, ameddig érintkezik az út a táborral és a sportpályával, és csak ez a szakasz lesz belterületbe vonva. A 

belterületnek lehetőség szerint egységesnek kell lenni, nem lehetnek benne kis szigetecskék és most nekünk lesz három 

kis szigetünk, de a cél érdekében a Földhivatal – az előzetes egyeztetés szerint – engedélyezni fogja ezeket a belterületbe 

vonásokat. A Földhivatal viszont nem ment bele abba, hogy tábort és a sportpályát belterületbe vonjuk, a két telek között 

lévő út pedig külterület maradjon, az már tényleg abszurd lett volna. Viszont ahhoz, hogy ne kelljen az egész utat - ami 

megy fel az erdőbe - belterületbe vonni, ezért megosztanánk az utat. Így az útnak csak az a része lesz belterületbe vonva, 

amelyik a sportpályával és a táborral határos. Láthatjátok a vázrajzon a belterületbe vonást és a megosztást is. A 

földmérő felvetette, hogy esetleg meg lehetne osztani a 0123 helyrajzi számú ingatlant is, ami jelenleg sportpálya és erdő 

alrészletből áll. Tehát az út út marad, csak két helyrajzi számra osztjuk, és megosztjuk a 0123 helyrajzi számot is, hogy 

külön legyen az erdő és külön a sportpálya. 

 

Ivanics András képviselő  

És az erdő az a miénk? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, jelenleg a sportpályával egy helyrajziszámon van, külön alrészletként. A 0123 helyrajzi számú ingatlan két 

alrészletből áll: a) alrészlet sportpálya, b) alrészlet erdő. Vagy hagyjuk így, ahogy most van és csak az utat osszuk meg. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ne osszuk meg az erdőt, mert utána csak a bajunk lesz vele. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mi azért nagyon szűken vagyunk ott a pályán. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ilyen értelemben nem fog semmi változni, csak meg lesz osztva az út két helyrajzi számra. Kértem árajánlatot a 

belterületbe vonásra és az út megosztásra: a Petényi úti ingatlanok, a tábor és a sportpálya, valamint a Vasút utcai lakó 

ingatlanok belterületbe vonása összesen, 630.000 forint, a 0121 helyrajzi számú megosztása pedig 210.000 forint. Tehát 

összesen a belterületbe vonás és az út megosztása 840.000 forintba kerül. Ha ezt bevállaljuk, akkor lesz ott csatorna, ha 

nem vállaljuk be, akkor ezekre a területekre nem lesz kiépítve a csatorna. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nekem ezzel az a problémám, hogy ha a tábort belterületbe vonjuk és kiépítik oda a szennyvízcsatornát, akkor azzal a 

tábor értéke növekedni fog. A tulajdonosok pedig nem igazán együttműködők velünk, semmiben. 

 

Torma Andrea polgármester 

Dönthetünk úgy is, hogy a tábort és a sportpályát nem vonjuk belterületbe, akkor ott nem lesz szennyvízcsatorna, csak a 

Petényi úti három ingatlannál és a Vasút utcában. Ha a sportpályát és a tábort kivesszük, akkor nem kell megosztani az 

utat sem, és így csak 450.000 Ft lenne a belterületbe vonás, mert csak a Petényi úti ingatlanokat és a Vasút utcát fogjuk 

belterületbe vonni. Bár én azt mondom, hogy legyen kiépítve a pályánál és a tábornál is a csatorna, a környezetvédelem 

szerintem most egy magasabb közérdek, bár teljesen értem, amit mondasz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Összességében a pályát jó lenne belterületbe vonni a csatorna miatt. 

 

Ivanics András képviselő  

Igen, a tábor értékét növeljük azzal, ha ott is megvalósítjuk a szennyvízberuházást. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Utána meg majd azt mondják, hogy 30 millióval többet ér emiatt a területük. 

 

Ivanics András képviselő  

Kifizetünk kétszázezer forintot és hárommillióval drágábban tudják eladni. 

 

Torma Andrea polgármester 
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Ez így van. Mondanám, hogy egyezkedjünk velük, hogy finanszírozzák a belterületbe vonást, de amilyen tulajdoni 

viszonyok és viták vannak az érintettek között, esélytelennek látom még a tárgyalást is, nemhogy a megegyezést, pláne, 

hogy azt sem tudni, ki lenne jogosult egy megállapodás megkötésére. Megmondom őszintén, én nem vállalom a velük 

való tárgyalást. A sportpályához, - úgy tudom - mivel közösségi létesítmény, nem csinálnak beállást, de ha ott fog 

elmenni a csatorna, akkor már saját erőből rá tudunk csatlakozni, gondolom. Vagy marad minden így, ahogy most van. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nekem ezzel az az egy bajom van, amit mondtam. 

 

Torma Andrea polgármester 

Teljesen jogos. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ebben mindenképpen ma kell döntenünk? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, el kell kezdeni a belterületbe vonást, mert ennek hosszú az átfutási ideje, és elvileg tavasszal már indulna a 

kivitelezés. A tervezés már most zajlik és a tervezőknek is tudniuk kell, hogy akkor most tervezzenek-e oda csatornát 

vagy sem.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha meg tudjuk utólag csinálni magunknak, akkor oké. Én nem vagyok ellene, hogy a tábornál is legyen 

szennyvízcsatorna, de ők is adhatnának gesztusként valamit cserébe. Az öltöző altalaját például átadhatnák nekünk, mert 

jelenleg csak az épület a miénk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Gabi, amíg nincs egy konkrét, jogilag elismert személy, akivel érdemben tárgyalhatunk, és jogosult nyilatkozni, addig 

nem fogunk tudni megegyezni velük. Fölösleges erre energiát pazarolni, de értem, amit mondasz és teljesen jogos.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Azt se tudjuk, hogy ki az illetékes, akivel tárgyalni lehetne. 

 

Torma Andrea polgármester 

390.000 forint a sportpálya és a tábor belterületbe vonásának költsége. Az a legnagyobb költség, mert a belterületbe 

vonás miatt meg kell osztanunk az utat. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én azt mondom, hogy hagyjuk ki. Most raktunk be oda egy emésztőt. Utólag lehet még bővíteni, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Utólag már csak önerőből tudjuk. A pályához nem csinálnak beállást, mert az eleve nem is volt betervezve, mert vannak 

bizonyos kitételek, hogy a páylázatból milyen ingatlanoknál lehet megcsinálni a beállást. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A Koni azt mondta, hogy szétméreti a területet és eladja víkendháznak. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem tudja. Rosszul nézte, illetve értelmezte a szabályozási tervet. A tábor üdülőházas területen van, ami viszont nem 

ugyanaz, mint a fenti hétvégi házas üdülőterület, ahol az üdülőingatlanok vannak. Teljesen más a két övezet és más 

szabályok is vonatkoznak rá.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Volt bent nálad? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, de más ügyben, és közben nézegette a térképet. Nem jól értelmezte szerintem a térképet, mert Ő valószínűleg azt 

hitte, hogy a tábor ugyanahhoz az övezethez tartozik mint a hétvégi házak, de nem így van. Én nem értek hozzá, de 

szerintem a tábort nem tudja megosztani víkendházakra. 

 

 

 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  7/2023. (IX.7.) jegyzőkönyv 

 14 

Torma Andrea polgármester 

Tibi, mit mondasz? Elengedjük azt a részt? 390.000 forint, de a sportöltözőhöz nem lehet kiépíteni a beállást, csak a 

táborhoz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Tehát 390.000 Ft és a táborban lesz szennyvízcsatorna.  

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de ahhoz már át kell hozniuk a Petényi úton erre az oldalra a csatornát. Gondolom a főútról megcsinálják oda a 

hálózatot és a Petényi út alatt fog menni a vezeték. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem tudom, milyen rendszert terveznek. Gondolom a három házra csak nyomóvezetéket terveznek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, mintha ezt a kifejezést hallottam volna. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Lehet, hogy csak gyűjtőakna lesz. Azt ejtőre megcsinálni, horribilis pénz. Nem mindegy, hogy nyolcvan centire ások 

egy gördröt, és elviszek benne egy hatvanas csövet, vagy van kifolyórésze, és akkor is kell csinálni bele egy szivattyút.  

 

Ivanics András képviselő  

Biztos, hogy nem szabadesésbe megy, mert a tóparton is megszűnik, és megy tovább a Lókos partján. 

 

Torma Andrea polgármester 

Fel tudom hívni a tervezőt és megkérdezhetem, ha ez fontos. 

 

Ivanics András képviselő  

Nem szükséges. Az nem hozzánk tartozik, csak az a lényeg, hogy legyen. 

 

Torma Andrea polgármester megmutatja a képviselő-testület tagjainak a kiépítésre kerülő bánki szennyvízcsatorna 

hálózat terveit. 

 

Torma Andrea polgármester 

Itt a csatorna nyomvonala, de ezen csak a szennyvíztelephez menő nyomvonal látszik.  

 

Ivanics András képviselő  

Itt most csak az a kérdés, hogy belterületbe vonjuk-e tábort és legyen ott is szennyvízcsatorna, vagy sem. 

 

Torma Andrea polgármester 

Dönthetnünk úgy is, hogy egyiket sem vonjuk belterületbe és egyik helyen sem lesz csatorna. Most rajtunk áll ez a 

döntés. Én azt gondolom, hogy a Petényi út menti lakóházakat, és a Vasút utcai házakat mindenképp vonjuk 

belterületbe. A sportpálya és tábor belterületbe vonása 390.000 Ft-ba kerül, ami majdnem az összes költségnek a fele.  

 

Ivanics András képviselő  

Igen, értem. Mennek a százezrek. Nem tudom, megér-e ez annyit. 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy gondolom, hogy ha most a pályázatból nem vezetjük oda a hálózatot, akkor soha nem lesz ott kiépítve. Erről jut 

eszembe, azok az X-ek, amik fel vannak festve az üdülőterületi utakra, azok a tervezői méréseket szolgálják, nem ott fog 

menni a csatorna, ahol a jelölések vannak, ezek csak mérési pontok. A következő napokban, meg a jövő héten drónok 

fognak keringeni, az is a tervezői munkát segíti. Ha esetleg valaki kérdezi, a csatorna felméréshez végeznek munkát. 

Felhívhatjuk a tervezőt, ha van hozzá kérdés. 

 

Ivanics András képviselő  

Nincs kérdés, nekünk most ezt kell eldönteni.  

 

Torma Andrea polgármester 

Megkérdezzük, hogy a sportöltözőt bele tudják-e tenni? Az viszont nem biztos, hogy meg tudja válaszolni, mert ez 

inkább pályázati kérdés és nem tervezői. De gondolom, nem véletlen, hogy az előzetes tanulmánytervben nem szerepel a 

sportöltöző. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Sok ez a 390.000 forint érte, vagy kevés? Mi nem nyerünk rajta semmit. Akkor nyernénk, ha tudnám, hogy a tábor 

egyszer Bánké lesz.  

 

Torma Andrea polgármester 

Környezetvédelmi szempontból nyerünk, mert legalább rendesen lesz tisztítva az ott keletkező szennyvíz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez igaz, mert mindig bajuk van a fesztiválosoknak is a szennyvízzel, hogy kifolyik. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Csináljuk meg egybe. 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, csináljuk meg legalább a környezetvédelem érdekében. Bandi? 

 

Ivanics András képviselő  

Rendben, csináljuk meg! 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, tehát akkor a Petényi úti ingatlanok, a sportpálya és a tábor, valamint a Vasút utca belterületbe vonása, valamint a 

0121 helyrajzi számú út és sportpálya megosztása összesen 840.000 Ft-ba kerül. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester: lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

Bánk külterület 0121 helyrajzi számú, kivett közút megnevezésű, 1449 m2 nagyságú és a Bánk külterület 0123 helyrajzi 

számú, a) alrészlet kivett sporttelep, b) alrészlet erdő, összesen 1 ha 4107 m2 nagyságú ingatlanokat megosszuk és a 

benyújtott árajánlat alapján az ingatlanok megosztásához szükséges vázrajzok elkészítésével Csóri Miklós földmérő 

mérnököt 210.000 Ft díjért megbízzuk, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

86/2023. (IX.7) képviselő-testületi határozat: 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Bánk külterület 0121 

helyrajzi számú, kivett közút megnevezésű, 1449 m2 nagyságú, és a Bánk külterület 0123 

helyrajzi számú, a) kivett sporttelep, b) erdő, összesen 1 ha 4107 m2 nagyságú ingatlanokat - 

a Bánk külterület 0120, 0120/A és 0123 helyrajzi számú ingatlanok belterületbe vonása 

érdekében – megosztja.  

A képviselő-testület a Bánk 0121 és 0123 helyrajzi számú földrészletek megosztása 

érdekében szükséges változási vázrajz elkészítésével bruttó 210.000 Ft díjért Csóri Miklós 

földmérő mérnököt bízza meg. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Bánk 0121 és 0123 helyrajzi számú 

földrészletek megosztása érdekében a szükséges intézkedések megtételére és a 

jognyilatkozatok aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:   polgármester 

 

 

Torma Andrea polgármester: szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a Bánk Petényi út 0100, 0101, 

0102, 0103 helyrajziszámú, a Bánk külterület 0120, 0120/A és 0123 helyrajzi számú, valamint a Bánk külterület 086, 

085, 084, 083, 080. 082 helyrajzi számú ingatlanokat – a szennyvízcsatorna hálózat érintett ingatlanokon történő 

kiépítése érdekében - belterületbe vonjuk és a benyújtott árajánlat alapján az ingatlanok belterületbe vonásához 

szükséges vázrajzok elkészítésével Csóri Miklós földmérő mérnököt 630.000 Ft díjért megbízzuk, kérem, kézfeltartással 

szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 
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87/2023.(IX.7) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Bánk Petényi út 

0100, 0101, 0102, 0103 helyrajziszámú, a Bánk külterület 0120, 0120/A és 0123 helyrajzi 

számú, valamint a Bánk külterület 086, 085, 084, 083, 080, 082 helyrajzi számú 

ingatlanokat – a szennyvízcsatorna hálózat érintett ingatlanokon történő kiépítése érdekében 

- belterületbe vonja. 

A képviselő-testület a Bánk Petényi út 0100, 0101, 0102, 0103 helyrajziszámú, a Bánk 

külterület 0120, 0120/A és 0123 helyrajzi számú, valamint a Bánk külterület 086, 085, 084, 

083, 080, 082 helyrajzi számú ingatlanok érdekében szükséges belterületbe csatolási 

vázrajzok elkészítésével bruttó 630.000 Ft díjért Csóri Miklós földmérő mérnököt bízza 

meg. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Bánk Petényi út 0100, 0101, 0102, 

0103 helyrajziszámú, a Bánk külterület 0120, 0120/A és 0123 helyrajzi számú, valamint a 

Bánk külterület 086, 085, 084, 083, 080, 082, helyrajzi számú ingatlanok belterületbe 

vonása érdekében a szükséges intézkedések megtételére és a jognyilatkozatok aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

5. Napirend Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. évi fordulójához 

történő csatlakozás 
 

 

Torma Andrea polgármester 

Arról kell döntést hoznunk, hogy csatlakozunk-e a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 

2024. évi fordulójához. 

 

Ivanics András képviselő  

Tavaly hány pályázó volt? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Talán négy pályázó volt. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Tíz év óta nem emelkedett az ösztöndíj összege. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mi adhatunk többet, csak nem fogják megduplázni, sem a megye, sem pedig az intézmény. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Tudomásom szerint megyei ösztöndíjrészt évek óta nem kaptak a pályázók, talán egyszer volt rá példa. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen egyszer egy pályázó kapott megyei támogatást, sok évvel ezelőtt.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester: lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

Bánk Község Önkormányzata csatlakozik a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. évi 

fordulójához, és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

88/2023. (IX.7.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a jogszabályoknak megfelelően 

kifejezett és visszavonhatatlan döntést hoz arról, hogy csatlakozni kíván a hátrányos 
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szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók, illetőleg felsőoktatási tanulmányokat kezdő 

fiatalok támogatására létrehozott Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjrendszer 2024. évi pályázati fordulójához. 

Bánk Község Önkormányzata a felsőoktatási hallgatók számára, valamint a felsőoktatási 

tanulmányokat kezdő fiatalok részére kiírandó Bursa Hungarica Felsőoktatási 

Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. évi pályázati fordulójának Általános Szerződési 

Feltételeit elfogadja, és kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázatok kiírása, elbírálása és a 

települési önkormányzat által nyújtott támogatás összegének továbbítása során 

maradéktalanul az Általános Szerződési feltételekben foglaltaknak megfelelően jár el. 

Bánk Község Önkormányzat kötelezettséget vállal arra, hogy a Bursa Hungarica 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. évi fordulója keretében a beérkezett 

pályázatokat és a pályázatokról hozott döntését az EPER-Bursa rendszerben rögzíti. 

Bánk Község Önkormányzata nyilatkozik arról, hogy az EPER-Bursa rendszerben általa 

meghatározott és a pályázóktól bekérendő, a szociális körülmények igazolására fontosnak 

tartott nyilatkozatok és mellékletek megfelelnek a pályázati kiírás feltételeinek. 

 

Határidő: 2023. szeptember 29. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

6. Napirend  Települési Önkormányzatok Országos Szövetségébe történő belépés kezdeményezése 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Megmondom őszintén, úgy derült ki, hogy nem is vagyunk tagok, hogy a Szövetség szervez két vagy három napos 

polgármesteri fórumot talán Zsóriba, amire a polgármester kollégák hívták fel a figyelmemet. Elég jó előadók és témák 

lesznek, és aki tag, annak ingyenes, aki nem tag, annak 31.000 Ft a részvételi díj. Minden évben vannak különböző 

fórumok, és láthattátok a kiküldött anyagban, hogy milyen egyéb előnyei vannak még a tagságnak. Ha ügy döntünk, 

hogy belépünk a Szövetségbe, akkor lehet, hogy elmegyek erre a képzésre.  

 

Ivanics András képviselő  

Ez a Gémesi féle szervezet? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, az a Magyar Önkormányzatok Szövetsége, vagyis rövid nevén a MÖSZ, abban tagok vagyunk. Ez a TÖOSZ, 

Települési Önkormányzatok Országos Szövetsége. Nem tudom, hogy ezen kívül van-e más előnye vagy sem a 

tagságnak. Lehet, hogy egyszerűbb, ha el akarok menni a képzésre, hogy akkor ezt a 31.000 Ft részvételi díjat 

befizetjük. Ha belépünk a szervezetbe, akkor a lakosságszám arányosan évi 25 Ft/fő tagsági díjat kell fizetni, ami évi 

18.000 Ft kiadást jelent.  

 

Ivanics András képviselő  

Lehetünk tagok mind a kettő szervezetben? 

 

Torma Andrea polgármester 

Persze. 

 

Ivanics András képviselő  

És ez nem is a Kaposvári polgármesternek a szövetsége? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem hiszem, Pesten van a szövetség székhelye. 

 

Torma Andrea polgármester 

Szerintem ez a legnagyobb és legaktívabb szövetség, ennek szoktam leggyakrabban látni a hírleveleit. Hátrányunk nincs 

belőle, ha nem lépünk be. Mit mondotok, belépjünk? 

 

Ivanics András képviselő  

Igen. Képviseljék az érdekeinket, szükséges, hogy legen egy erős érdekképviselet. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
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Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

2023. október 1. napjától Bánk Község Önkormányzata tagja legyen a Települési Önkormányzatok Országos 

Szövetségének és elfogadja a Települési Önkormányzatok Országos Szövetsége Alapszabályában megfogalmazott 

célkitűzéseket, valamint elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
 

89/2023. (IX.7.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Települési 

Önkormányzatok Országos Szövetsége Alapszabályában megfogalmazott célkitűzéseket 

magára nézve kötelezőnek ismeri el és 2023. október 1. napjától tagja kíván lenni a 

Települési Önkormányzatok Országos Szövetségének. 

 

A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a döntéséről a TÖOSZ Titkárságát a belépési 

nyilatkozat és a képviselő-testületi határozat jegyzőkönyvi kivonatának megküldésével 

tájékoztassa. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester, jegyző 

 

 

 

7. Napirend Közterületi fakivágás iránti kérelem 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Tibi, megnézted esetleg a fákat? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem szóltam neki, hogy nézze meg. 

 

Ivanics András képviselő  

A Jázmin utcában vannak ezek a fák? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A Rózsafa utcában. A kérelmező azt írta, hogy megnézette szakemberrel, aki kivágásra javasolja a fákat, mert a fák 

gyökerei tönkre tették a betont meg a kerítést, sok rajtuk az elszáradt, magasan lévő ág, ami már félig vagy egészen letört és 

egy másik ág tartja, továbbá az egyik fa az épületek fölé hajlik, és félnek, hogy vihar esetén rádől az épületre. 

 

Hákli Tibor alpolgármeseer 

Úgy tudom, hogy a Nagy Laci nézte a fákat- 

 

Torma Andrea polgármester 

A Nagy Laci véleményére adhatunk, mi is az Ő véleményét szoktuk kikérni fakivágások esetén. Azt javaslom, hogy 

vágják ki, ha szeretnék, de erre pénzt nem tudunk adni. Van-e esetleg kérdés, észrevétel, más javaslat? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal a 

határozati javaslattal, hogy a fák kivágáshoz hozzájárulunk, de anyagi támogatást nem tudunk hozzá nyújtani, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

90/2023. (IX.7.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Bánk, Rózsafa utca 35-37. számú 

ingatlan tulajdonosának kérelmére az ingatlan előtti közterületen (803 hrsz.) található 2 db 

juharfa és 1 db tölgyfa kérelmező általi, a kérelmező saját költségére és felelősségére történő 
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kivágásához hozzájárul, azzal a feltétellel, hogy a kérelmező Bánk Község Önkormányzata 

Képviselő-testületének a településkép védelméről szóló 14/2017.(XII.14.) önkormányzati 

rendelete 4. függeléke szerinti, fásításra, növénytelepítésre javasolt őshonos növények 

jegyzékéből választott 3 darab fás szárú növény közterületre történő ültetésével – úgy, hogy 

az ültetés pontos helyének kijelölése Hákli Tibor alpolgármesterrel egyeztetve kerül 

meghatározásra – a kivágott fa pótlásáról gondoskodik. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester, alpolgármester 

 

 

 

8. Napirend  Bánk 953 hrsz.-ú ingatlan megvétele iránti szóbeli megkeresés 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A múltkor megkeresett a Szikora Peti és megkérdezte, hogy nem adjuk-e el neki a telke mögötti területet. Évek óta Ő 

bérli és gondozza azt a telket és szívesen megvenné. 

 

Ivanics András képviselő  

A saját telke mögötti területet? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, van mögötte egy terület és azt bérli. 

 

Torma Andrea polgármester 

Bérli, talán egy forintért. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Mezőgazdasági haszonbérleti szerződés keretében bérli. 

 

Ivanics András képviselő  

Most már tudom, ott vannak a lovai. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én azt mondtam neki, hogy felvetem a kérdést a következő testületi ülésen és döntünk róla. Én nem vagyok híve 

semmilyen eladásnak. Amíg nem muszáj, addig szerintem ne adjuk el a vagyonunkat.  Sose lehet tudni, hogy mikor mire 

kell majd. 

 

Ivanics András képviselő  

Ott van, használni használhatja. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tehát akkor Ti is azt mondjátok, hogy ne adjuk el? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Igen. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az 

Önkormányzat tulajdonát képező Bánk 953 helyrajzi számú, kivett beépítetlen terület megnevezésű ingatlant az 

Önkormányzat nem kívánja értékesíteni, az ingatlan esetleges jövőbeli fejlesztési, beruházási célú hasznosítására való 

tekintettel, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

91/2023. (IX.7.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

tulajdonát képező Bánk 953 helyrajzi számú, kivett beépítetlen terület megnevezésű 
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ingatlant – az Önkormányzat által az ingatlan esetleges jövőbeli fejlesztési, beruházási célú 

hasznosításának lehetőségére való tekintettel- egyelőre nem értékesíti. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

9. Napirend Egyebek 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Megkeresett a Horgászegyesület, hogy szeretnének pályázni vízforgató berendezés beszerzésére. Annak a berendezésnek 

az ára, amire szeretnének pályázni 690.000 Ft. Ha az átküldött levél alapján jól értem, akkor 70 % a pályázati támogatás 

és 30%-ot kell önerőként biztosítani. A Horgászegyesületnek nincs rá forrása, ezért kérték, hogy támogatásként 

biztosítsuk az önerő összegét. Én először azt javasoltam, hogy közösen, fele-fele arányban adjuk hozzá az önerőt, de azt 

válaszolták, hogy a 70%-ot ők hozzák, mivel ők tudnak pályázni, mi pedig tegyük hozzá a 30 %-ot. Ha 690.000 Ft a 

berendezés ára, akkor 207.000 Ft-ról beszélünk. 

 

Ivanics András képviselő  

Elfogyott az 5 millió forintjuk?  

 

Torma Andrea polgármester 

Spórolnak ők is. Meg most a halpusztulás miatt sok pénzt fognak kifizetni az elpusztult halak megsemmisítésre is, és a 

halpótlásra is. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Vállaljuk be! 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen én is azt mondom, vállaljuk be. Hogy honnan, milyen forrásból, még nem tudom, mert csak gyűlnek a milliós nem 

tervezett kiadások. 

 

Ivanics András képviselő  

Ez egy vízforgató? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, olyan mint, ami most ott van a halőrbódé előtt, amit kipróbálásra kaptak. Olyan, mint egy mini szökőkút, feljön a 

víz felszínére és pörgeti a vizet. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

220 volttal működik, bárhova oda lehet tenni, ahol van áram. 

 

Ivanics András képviselő  

Milyen teljesítménye van? 

 

Torma Andrea polgármester 

A leírás szerint 750 watt és 220 volt. 

 

Ivanics András képviselő  

De mennyi vizet forgat meg egy óra alatt? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az nem derül ki abból, amit az István átküldött nekem. 

 

Ivanics András képviselő  

Biztos javítana a vízminőségen. Ez most kölcsönbe van? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Igen kölcsönbe. Tolmácsról hozták. 
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Torma Andrea polgármester 

Bevállaljuk? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Igen, bevállaljuk. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

Bánk Község Önkormányzata a II. Rákóczi Ferenc Horgászegyesület részére vízminőség javító eszköz, Aqua-Pilz 

750W-220V vertikális merülő motoros levegőztető berendezés pályázati támogatásból történő beszerzéséhez a 

szükséges önerő összegét, azaz 207.000 forint támogatást nyújtson, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

92/2023. (IX.7.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a II. Rákóczi Ferenc Horgászegyesület 

2023. évi felhalmozási célú kiadásait - vízminőség javító eszköz, Aqua-Pilz 750W-220V 

vertikális merülő motoros levegőztető berendezés pályázati támogatásból történő 

beszerzését - 207.000 Ft címzett támogatással támogatja, amennyiben a II. Rákóczi Ferenc 

Horgászegyesület, mint pályázó által a levegőztető berendezés beszerzésére irányuló 

pályázat kedvező elbírálásban részesül és a Horgászegyesület a levegőztető berendezés 

beszerzésére pályázati támogatást kap. 

A támogatás folyósítása utólagos elszámolás mellett előre, egy összegben, a támogatott által 

a pályázati támogatás odaítéléséről szóló dokumentum (pl. támogatói okirat) bemutatását 

követően, a támogatott bankszámlájára történő átutalással történik. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a II. Rákóczi Ferenc 

Horgászegyesülettel a támogatási megállapodást megkösse, majd a támogatott részére a 

megítélt támogatási összeget a nyertes pályázat igazolását követően átutalja. 

A támogatás felhasználásának határideje: 2024. május 31. 

A támogatás felhasználásának önkormányzat felé történő elszámolásának határideje: 2024. 

június 30. 

 

Határidő: 2024. május 31. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

További napirend és hozzászólás nem volt. A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülés keretében 

folytatta. 

 

 

 

 

 

 

 

 Torma Andrea Henczné Hekli Bernadett 

 polgármester aljegyző  

 

 

 

 

A jegyzőkönyv hiteles. 

 

 

Hákli Tibor 

alpolgármester 


